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PROTOKÓŁ NR LX/2023 

Z LX SESJI RADY GMINY S A N T O K 

26  KWIETNIA 2023R. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, w tym przedstawienie pism i opinii, wniosków, itp. wpływających 

do Rady oraz informacje o sposobie ich załatwienia. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Pytania radnych, sołtysów i mieszkańców. 

7. Informacja z realizacji zadań w zakresie bezpieczeństwa publicznego gminy  

z uwzględnieniem szkół. Działalność jednostek Ochot. Straży Pożarnych, Policji  

i Obrony Cywilnej za 2022r.  

8. Sprawozdanie z działalności OPS za 2022r., zawierające kwestię zasobów pomocy 

społecznej i wykorzystania środków finansowych oraz przedstawienie sytuacji 

bieżącej,  

9. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny i rozwoju pieczy 

zastępczej oraz przedstawienie potrzeb w tym zakresie.  

10.  Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie w Santoku za rok 2022. 

11. Sprawozdanie za rok 2022 z realizacji Strategii Polityki Senioralnej Gminy Santok na 

lata 2021-2025. 

12. Sprawozdanie z działalności ŚDS za 2022r.  

13.  Informacja z działalności CKiR, bibliotek za rok 2022.  

14.  Sprawozdanie w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2022.  

15. Sprawozdanie z realizacji zadania przeprowadzonego w latach 2020-2022 pn.: 

„Usuwanie, transport i utylizacja azbestu i wyrobów zawierających azbest  

z nieruchomości położonych na terenie Gminy Santok” 

16. Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji ds. Społecznych  

i Oświatowych (projekt 1) 

17. Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej. (projekt 2) 

18. Uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (projekt 3)  

19. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Gorzowskiego realizacji zadnia pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1405F na odcinku ok. 130m w miejscowości 

Janczewo”.(projekt 4) 

20. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu dla 

zadania pn. „Remont drogi powiatowej nr 1403F  obr. Płomykowo-Gmina 

Santok”(projekt 5) 

21. Uchwała w sprawie przejęcia od Województwa Lubuskiego prowadzenia części 

zadania publicznego w zakresie dróg publicznych dotyczących nasadzenia  
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i pielęgnacji zieleni w pasie drogi wojewódzkiej nr 158 w miejscowości Lipki 

Wielkie. (projekt 6) 

22. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Santok na rok2023. (projekt 

7) 

23. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji (projekt 8)  

24.  Odpowiedzi na pytania zgłaszane na bieżącej sesji lub zgłoszone na poprzednich 

sesjach.  

25. Wolne wnioski i informacje.  

26. Zamknięcie obrad LX Sesji Rady Gminy Santok.  

 

Ad.1 porządku obrad  

Otwarcie sesji i stwierdzenie ich prawomocności.  

Przewodnicząca Rady Gminy dokonała otwarcia LX sesji o godz. 10
06

, witając wszystkich 

przybyłych na obrady oraz poinformowała, że obrady sesji są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagrania z obrad będą 

udostępniane w BIP, na stronie internetowej gminy oraz w Biurze Rady. Radni głosują przez 

podniesienie ręki oraz równoczesne naciśnięcie przycisku na urządzeniu, które umożliwia 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. Ustawowy skład rady wynosi 15 

radnych. Przewodnicząca stwierdziła, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum 

niezbędne do prowadzenia obrad rady gminy oraz podejmowania prawomocnych uchwał.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.2 porządku obrad  

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad.  

Wyniki głosowania: 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Irena Furmańska – za 

3. Justyna Haliczyn – za 

4. Daria Kaźmierczak - za 

5. Irena Kucharska – za 

6. Ireneusz Kucner – za 

7. Zbigniew Łukasiewicz – za 

8. Renata Nowosad – za 

9. Krystyna Podsiadło - za 

10. Krystyna Rajczyk – za 

11. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

12. Renata Szostak – za  

13. Marian Tomkiewicz – za 

14. Tomasz Żarski - za 

 

Ad.3 porządku obrad  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, w tym przedstawienie pism i opinii, wniosków, itp. wpływających do Rady 

oraz informacje o sposobie ich załatwienia. 
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Przewodnicząca Rady złożyła sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

poinformowała o pismach, które wpłynęły do Biura Rady. 

 

Ad. 4 porządku obrad 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż do Biura Rady wpłynęło zapytanie Radnej Ireny 

Furmańskiej. 

 

Ad. 5 porządku obrad 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt złożył sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym.  

 

Ad. 6 porządku obrad 

Pytania radnych, sołtysów i mieszkańców. 

 

Pytania zadały następujące osoby: 

Radna Irena Furmańska 

Radna Krystyna Rajczyk 

 

Ad. 7 porządku obrad 

Informacja z realizacji zadań w zakresie bezpieczeństwa publicznego gminy  

z uwzględnieniem szkół. Działalność jednostek Ochot. Straży Pożarnych, Policji i Obrony 

Cywilnej za 2022r.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do informacji. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do informacji. 

 

Ad. 8 porządku obrad 

Sprawozdanie z działalności OPS za 2022r., zawierające kwestię zasobów pomocy 

społecznej i wykorzystania środków finansowych oraz przedstawienie sytuacji bieżącej,  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do sprawozdania. 

 

Ad. 9 porządku obrad 

Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny i rozwoju pieczy zastępczej 

oraz przedstawienie potrzeb w tym zakresie.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do sprawozdania. 

 

Ad. 10 porządku obrad 

Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy  

w rodzinie w Santoku za rok 2022. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do sprawozdania. 

 

Ad. 11 porządku obrad 

Sprawozdanie za rok 2022 z realizacji Strategii Polityki Senioralnej Gminy Santok na lata 

2021-2025. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do sprawozdania. 

 

Ad. 12 porządku obrad 

Sprawozdanie z działalności ŚDS za 2022r.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do sprawozdania. 

 

Ad. 13 porządku obrad 

Informacja z działalności CKiR, bibliotek za rok 2022.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do informacji. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do informacji. 

 

Ad. 14 porządku obrad 
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Sprawozdanie w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2022.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do sprawozdania. 

 

Ad. 15 porządku obrad 

Sprawozdanie z realizacji zadania przeprowadzonego w latach 2020-2022 pn.: „Usuwanie, 

transport i utylizacja azbestu i wyrobów zawierających azbest z nieruchomości położonych 

na terenie Gminy Santok”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do sprawozdania. 

 

Ad. 16 porządku obrad 

Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji ds. Społecznych i Oświatowych 

(projekt 1) 

 

Przewodnicząca Rady zgłosiła kandydaturę Radnej Darii Kaźmierczak. 

 

Radna Daria Kaźmierczak wyraziła zgodę na kandydaturę. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie uzupełnienia składu 

osobowego Komisji ds. Społecznych i Oświatowych.  

Wyniki głosowania: 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Irena Furmańska – za 

3. Justyna Haliczyn – za 

4. Daria Kaźmierczak - wstrzymany 

5. Irena Kucharska – za 

6. Ireneusz Kucner – za 

7. Zbigniew Łukasiewicz – za 

8. Renata Nowosad – za 

9. Krystyna Podsiadło - za 

10. Krystyna Rajczyk – za 

11. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

12. Renata Szostak – za  

13. Marian Tomkiewicz – za 

14. Tomasz Żarski - za 
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W dyskusji głos zabrali: 

Radny Zbigniew Łukasiewicz, Radna Daria Kaźmierczak. 

 

Tekst jednolity uchwały nr LX/519/2023 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 17 porządku obrad 

Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej. (projekt 2) 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała kandydaturę Radnej Krystyna Rajczyk. 

 

Radna Krystyna Rajczyk wyraziła zgodę na kandydaturę. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie uzupełnienia składu 

osobowego Komisji Rewizyjnej.  

Wyniki głosowania: 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Irena Furmańska – wstrzymany 

3. Justyna Haliczyn – za 

4. Daria Kaźmierczak - za 

5. Irena Kucharska – za 

6. Ireneusz Kucner – za 

7. Zbigniew Łukasiewicz – za 

8. Renata Nowosad – za 

9. Krystyna Podsiadło - za 

10. Krystyna Rajczyk – wstrzymany 

11. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

12. Renata Szostak – za  

13. Marian Tomkiewicz – za 

14. Tomasz Żarski - za 

 

Tekst jednolity uchwały nr LX/520/2023 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 18 porządku obrad 

Uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (projekt 3)  

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała kandydaturę Radnej Justyny Haliczyn. 

 

Radna Justyna Haliczyn wyraziła zgodę na kandydaturę. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Wyniki głosowania: 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Irena Furmańska – za 

3. Justyna Haliczyn – wstrzymany 
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4. Daria Kaźmierczak - za 

5. Irena Kucharska – za 

6. Ireneusz Kucner – za 

7. Zbigniew Łukasiewicz – za 

8. Renata Nowosad – za 

9. Krystyna Podsiadło - za 

10. Krystyna Rajczyk – za 

11. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

12. Renata Szostak – za  

13. Marian Tomkiewicz – za 

14. Tomasz Żarski - za 

 

Tekst jednolity uchwały nr LX/521/2023 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 19 porządku obrad 

Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Gorzowskiego realizacji zadnia pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 1405F na odcinku ok. 130m w miejscowości Janczewo”.(projekt 4) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie przejęcia od Powiatu 

Gorzowskiego realizacji zadnia pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1405F na odcinku ok. 

130m w miejscowości Janczewo”. 

Wyniki głosowania: 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Irena Furmańska – za 

3. Justyna Haliczyn – za 

4. Daria Kaźmierczak - za 

5. Irena Kucharska – za 

6. Ireneusz Kucner – za 

7. Zbigniew Łukasiewicz – za 

8. Renata Nowosad – za 

9. Krystyna Podsiadło - za 

10. Krystyna Rajczyk – za 

11. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

12. Renata Szostak – za  

13. Marian Tomkiewicz – za 

14. Tomasz Żarski - za 

 

Tekst jednolity uchwały nr LX/522/2023 stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 20 porządku obrad 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu dla zadania 

pn. „Remont drogi powiatowej nr 1403F  obr. Płomykowo-Gmina Santok”(projekt 5) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Gorzowskiemu dla zadania pn. „Remont drogi powiatowej nr 1403F  

obr. Płomykowo-Gmina Santok” 

Wyniki głosowania: 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Irena Furmańska – za 

3. Justyna Haliczyn – za 

4. Daria Kaźmierczak - za 

5. Irena Kucharska – za 

6. Ireneusz Kucner – za 

7. Zbigniew Łukasiewicz – za 

8. Renata Nowosad – za 

9. Krystyna Podsiadło - za 

10. Krystyna Rajczyk – za 

11. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

12. Renata Szostak – za  

13. Marian Tomkiewicz – za 

14. Tomasz Żarski - za 

 

Tekst jednolity uchwały nr LX/523/2023 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 21 porządku obrad 

Uchwała w sprawie przejęcia od Województwa Lubuskiego prowadzenia części zadania 

publicznego w zakresie dróg publicznych dotyczących nasadzenia i pielęgnacji zieleni  

w pasie drogi wojewódzkiej nr 158 w miejscowości Lipki Wielkie. (projekt 6) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Ireneusz Kucner przedstawił pozytywną 

opinię komisji do uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz 

przedstawił pozytywną opinię komisji do uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie przejęcia od 

Województwa Lubuskiego prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg 

publicznych dotyczących nasadzenia i pielęgnacji zieleni w pasie drogi wojewódzkiej nr 158 

w miejscowości Lipki Wielkie. 
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Wyniki głosowania: 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Irena Furmańska – za 

3. Justyna Haliczyn – za 

4. Daria Kaźmierczak - za 

5. Irena Kucharska – za 

6. Ireneusz Kucner – za 

7. Zbigniew Łukasiewicz – za 

8. Renata Nowosad – za 

9. Krystyna Podsiadło - za 

10. Krystyna Rajczyk – za 

11. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

12. Renata Szostak – za  

13. Marian Tomkiewicz – za 

14. Tomasz Żarski - za 

 

Tekst jednolity uchwały nr LX/524/2023 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 22 porządku obrad 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Santok na rok 2023. (projekt 7) 

 

Uchwałę omówił Skarbnik. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Tadeusz Boczula, Skarbnik. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej gminy Santok na rok 2023. 

Wyniki głosowania: 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Irena Furmańska – za 

3. Justyna Haliczyn – za 

4. Daria Kaźmierczak - za 

5. Irena Kucharska – za 

6. Ireneusz Kucner – za 

7. Zbigniew Łukasiewicz – za 

8. Renata Nowosad – za 

9. Krystyna Podsiadło - za 

10. Krystyna Rajczyk – za 

11. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

12. Renata Szostak – za  

13. Marian Tomkiewicz – za 

14. Tomasz Żarski - za 

 

Tekst jednolity uchwały nr LX/525/2023 stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 23 porządku obrad 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji (projekt 8)  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Irena Kucharska przedstawiła opinię 

komisji do uchwały. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

Przewodnicząca Rady, Pełnomocnik osób wnoszących petycję Adwokat Michał Kałużny 

Radna Irena Furmańska, Radny Tadeusz Boczula, Radny Ireneusz Kucner, Radna Krystyna 

Rajczyk, Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Irena Kucharska. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Wyniki głosowania: 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Irena Furmańska – przeciw 

3. Justyna Haliczyn – za 

4. Daria Kaźmierczak - za 

5. Irena Kucharska – za 

6. Ireneusz Kucner – za 

7. Zbigniew Łukasiewicz – za 

8. Renata Nowosad – za 

9. Krystyna Podsiadło - za 

10. Krystyna Rajczyk – wstrzymany 

11. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

12. Renata Szostak – za  

13. Marian Tomkiewicz – za 

14. Tomasz Żarski - za 

 

Tekst jednolity uchwały nr LX/526/2023 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 24 porządku obrad 

Odpowiedzi na pytania zgłaszane na bieżącej sesji lub zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 

Odpowiedzi w kolejności zadawanych pytań udzieliły następujące osoby: 

Wójt; 

Kierownik RRG Bogumiła Popkowska; 

Z-ca Wójta 

 

W dyskusji głos zabrali: 

Radna Irena Furmańska. 

 

Ad. 25 porządku obrad 

Wolne wnioski i informacje. 

 

W dyskusji głos zabrali: 
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Radny Zbigniew Łukasiewicz, Radny Marian Tomkiewicz, Radna Irena Furmańska, 

Kierownik GZUK Łukasz Bak, Sekretarz, Radna Krystyna Podsiadło. 

 

Ad.26 porządku obrad  

Zamknięcie obrad LX Sesji Rady Gminy Santok. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady LX sesji 

o godz. 12
45

.   

 

Nagranie z obrad Sesji Rady Gminy dostępne jest w BIP Gminy Santok 

(https://sesje.pl/archiwum/lubuskie/gorzowski/santok) 

 

 Protokolant              Przewodnicząca Rady Gminy  

  

Joanna Krystosik                    Renata Nowosad 

https://sesje.pl/archiwum/lubuskie/gorzowski/santok

